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Subject SV: lag om haisepersonell- erfarenhet

Gudrun og Gudridur

For á svare veldig kort pá det dere sp0r om:

• I arbeidet forut for vár lov 2, juli 1999 nr. 64 om helsepersoneíl mv. (i kraft fra 1. 
januar 2001) var det bíant enkelte grupper en viss motstand mot en felles lov for alle 
helsepersonellgrupper, Enkelte personellgrupper (herunder leger og sykepleiere (hvis jeg 
husker riktig)) 0nsket derfor á videref0re den gamle ordningen med særlovgivning for hver 
enkelt profesjon.
• Etter at loven ble vedtatt og trádte i kraft har denne diskusjonen i all hovedsak stilnet 
hen og det har ikke vært nevneverdíg diskusjon eller 0nske om á gá tilbake til den gamle 
ordningen
• Enkeitstáende helsepersonell kan nok fortsatt mene at den tidligere reguleringen var 
bedre, men jeg tror ingen av personellorganisasjonene har noe offisielt eller uoffisielt mál 
om á arbeide for á komme tilbake til tidligere regulering i form av en rekke særlover for de 
ulik profesjonene
® Et viktig utviklingstrekk siden loven ble vedtatt har vært at flere personellgrupper
0nsker á bli autorisert som helsepersonel!
® Etter at loven trádte i kraft er det ikke foretatt noen systematisk evaluering av om 
loven generelt, - eller felles regulering av alle personellgruppene spesielt, har vært vellykket
• Slik departementet oppfatter det er det imidlertid várt klare inntrykk at loven i all 
hovedsak har vært vellykket, herunder ogsá grepet med felles reguler'mg for alle 
helsepersonellgruppene
• Ensartet regulering av de ulike profesjoner har i seg selv vært en fordeí og det har 
nok ogsá bidratt til á dempe profesjonsstrid. Det eksisterer fortsatt noe 
profesjonsstrid/-uklarhet pá ulike omráder, men bare unntaksvis knyttes dette opp mot 
lovens ordning med felles reguleringfor alle profesjonsgruppene
• Felles regulering for alle profesjonsgrupper hvor den enkeítes ansvar og myndighet 
begrenses av et personlig forsvarlighetskrav etter lovens § 4, tror vi ogsá har bidratt til 
bedre samarbeid og smidigere arbeidsl0sninger rundt om i helsetjenesten
• Felles regulering hvor alie i prinsippet er likestilt (med enkelte unntak) stemmer nok 
ogsá bedre med det enkelte heisepersonelís oppfatning av at man driver selvstendig 
helsehjelp pá eget fagig grunnlag. Tidligere lovgivning medf0rte enkelte litt merkelige 
konstruksjoner hvor enkelte personellgrupper i stor utrekning"bare" utf0rte helsehjelp 
etter myndighets- og ansvarsdelegasjon fra lege
• De tilbakemeldinger vi har mottatt etter at loven trádte i kraft, og de erfaringer med 
og tanker omkring loven som vi seiv har gjort oss, tilsier ikke noe behov for en 
gjennomgang av loven generelt, og heller ikke prinsippet om felles regulering av alle 
profesjonsgrupper spesielt
® Mao.; vi er i det store og det hele veldig forn0yd med vár helsepersonellov
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Háper disse korte punktene kan være til noe hje!p.

Dere b0r ogsá unders0ke med svenskene. Der er de for tiden i gang med en utredning for á 
se pa om ytterligere personellgrupper skal reguleres i deres helsepersoneliov, herunder om 
det b0r vedtas særskilt regulering av de personer som driver innenfor alternativ 
behandlingsfeltet.

Kjetil

Fra: gudrun.w.jensdottir@hbr.stjr.is [mailto:gudrun.w.jensdottir@hbr.stjr.is]
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Emne: lag om hálsepersonell- erfarenhet
Viktighet: H0y

Hej och tack för sist.
Jag behöver er hjálp fort om det er möjligt
Det ar sá att vi har ett lagförslag för Althingi och behöver representera för Althings 
háísenámnd pá tisdag (2. feb.) b.a, hvilken erfarenhet de nordiska lándema har haft av sin 
lagstiftning om hálsepersonell.
Det ár inte enighet om lagen specielt har lákare och sjuksjöteskor satt sig imot den och vill 
beholla sina iagar. Vi har i vort arbete tittat pá era lagar som förebild, doch specilet de norske. 
Vi vore tacksamma om ni kunde i nágra ord beskriva eran erfarenhet af lagen före 2. feb. 
2010.

Vánliga hálsningar 
Guðrún och Guðríður
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